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Godkjenningssaker 
 
GK 1/19 Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Innkalling og sakliste vart godkjent utan merknader.  
 
 
GK 2/19 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Da dette er første møte i utval for kultur, idrett og integrering er det ikkje møtebok å godkjenne i dette møte.  
 

 
Referatsaker 
 
RS 1/19 Finansutvalet sitt arbeid med budsjett 2020/økonomiplan 2020-
2023 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Referatsak 1/19 vart referert.  
 
 
RS 2/19 Rom for demokrati og dannelse. Nasjonal bibliotekstrategi 2020 
– 2030 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Referatsak 2/19 vart referert.  
 
 
RS 3/19 Intensjonsavtale mellom Vestland fylkeskommune og Lokale- og 
anlægsfonden 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Referatsak 3/19 vart referert. 
 
 
RS 4/19 Innspel til anleggsstrategi for Alver 2020 - 2024 Samordning av 
idrettsplanane i Lindås, Meland og Radøy 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Referatsak 4/19 vart referert.  
 
 
RS 5/19 Budsjettsøknader for driftstilskot til kunst, kultur og idrett 2020 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  



 
Referatsak 5/19 vart referert.  
 
 
RS 6/19 Invitasjon til kulturpolitisk toppmøte 25. november 2019 - 
regionreform - drøfting av oppgavedeling på kulturområdet 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Referatsak 6/19 vart referert.  
 

 
Politiske saker 
 
PS 1/19 Kystpilegrimsleia. regionale pilegrimssenter 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 
regional satsing på Kystpilegrimsleia.  

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  

4. For driftsåret 2020 vert kr 800.000 nytta som bidrag til prøvedrift av eit pilegrimssenter i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) stilte spørsmål om han var inhabil. Bjørlo gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han 
var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Bjørlo ikkje var inhabil.  
Bjørlo tiltredde saksbehandlinga. 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i 
løpet av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter 
sett i samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037.»  

 
Bjarte Vatnøy (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering rår til at ein ikkje tar kystpilgrimsleia inn i budsjettet på dette 
tidspunkt, da konsekvensane med nedtrekk på 800.000 på andre område ikkje er utgreid. 
 
Dette er eit spennande prosjekt, men vedtak her nå vil trulig råka barn og unge sine tilbud for året 
2020 i Vestland. 
 
Saka blir behandla på nytt dersom det kjem støtte gjennom statsbudsjettet.» 

 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av A, Sp, SV, MDG og V fram slikt forslag:  



 
«Alternativ punkt 4 
 
Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 
inntil statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021.»  

 
Avrøysting 
 
Vatnøy sitt forslag fekk 1 røyst (FRP) og fall. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 1-3 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 4 fekk 1 røyst (PP) og fall. 
Bjørlo sitt forslag punkt 4 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling 
til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Kollbotn sitt forslag fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

4. Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 inntil 
statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021. 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037. 

 
PS 2/19 Nytt fellesmagasin for musea i Hordaland og Sogn og Fjordane, 
samt magasinutfordringar for KODE 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 
dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 
 

2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 
samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 



1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 
dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
 
PS 3/19 Tilskot ti drift av verna fartøy i Vestland - Reviderte retningsliner 
frå 2020 
 
Forslag til vedtak  
 

1. Hovudutval for kultur, idrett og integrering meiner Vestland sine freda og verna fartøy utgjer ein viktig del 
av den regionale og nasjonale kulturarven. 

2. For å styrke rammevilkåra til dei frivillige og aktiviteten med å ta vare på veteranskipa vil Hovudutval for 
kultur, idrett og integrering at tilskotsordninga for drift av verna fartøy vert vidareført i Vestland. 

3. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtek reviderte retningsliner for ordninga tilskot til drift av 
verna fartøy i Vestland. 

 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring punkt 2 
 
For å sikre rammevilkåra til dei frivillige og aktiviteten med å ta vare på veteranskipa vil Hovudutval for 
kultur, idrett og integrering at tilskotsordninga for drift av verna fartøy vert vidareført og styrka i 
Vestland.»  

 
June Indrevik (H) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 2 fekk 12 røyster (A, Sp, SV, MDG, V, H, PP, FRP) og vart vedteke mot 3 
røyster (FNB, R) for Andersen sitt forslag. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Hovudutval for kultur, idrett og integrering meiner Vestland sine freda og verna fartøy utgjer ein viktig del 

av den regionale og nasjonale kulturarven. 
2. For å styrke rammevilkåra til dei frivillige og aktiviteten med å ta vare på veteranskipa vil Hovudutval for 

kultur, idrett og integrering at tilskotsordninga for drift av verna fartøy vert vidareført i Vestland. 
3. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtek reviderte retningsliner for ordninga tilskot til drift av 

verna fartøy i Vestland. 
 
 
PS 4/19 Tilskot til verna kulturminne i Vestland - Reviderte retningsliner 
frå 2020 
 
Forslag til vedtak 
 



1. Hovudutval for kultur, idrett og integrering meiner Vestland sine verna kulturminne utgjer ein viktig del av 
den regionale og nasjonale kulturarven. 

2. Hovudutval for kultur, idrett og integrering ynskjer å stimulere kommunane til auka innsats på 
kulturminnefeltet, støtte opp om kommunane sine kulturminneplanar og prioritere verneverdige 
kulturminne av regional verdi. 

3. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtek reviderte retningsliner for ordninga tilskot til verna 
kulturminne i Vestland. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Hovudutval for kultur, idrett og integrering meiner Vestland sine verna kulturminne utgjer ein viktig del av 

den regionale og nasjonale kulturarven. 
2. Hovudutval for kultur, idrett og integrering ynskjer å stimulere kommunane til auka innsats på 

kulturminnefeltet, støtte opp om kommunane sine kulturminneplanar og prioritere verneverdige 
kulturminne av regional verdi. 

3. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtek reviderte retningsliner for ordninga tilskot til verna 
kulturminne i Vestland. 

 
 
PS 5/19 Høyringsuttale lov om integrering 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet støttar forslag til ny lov om integrering, men med dei kommentarane som går fram av 
saksframlegget. 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette på vegner A, Sp, MDG, SV og V fram slikt forslag:  

 
«Alternativ 
 
Vestland fylkeskommune er positive til at det kjem ny lov om integrering, med eit heilskapleg og 
langsiktig fokus på fleire felt. Fylkesutvalet er positive til at fylkeskommunen får fleire lovfesta 
oppgåver innan integreringsfeltet, men understrekar viktigheita av det også vert overført tilstrekkeleg 
med midlar til å oppfylla desse oppgåvene på ein god måte. Fylkeskommunen vil samstundes knytta 
nokre kommentarar til følgjande område: 
 
1. Når det gjeld §5 om fylkeskommunen sitt ansvar ynskjer Vestland fylkeskommune primært at 
fylkeskommunen også får rolla med å anmode. Når det gjeld karriererettleiing føreset fylkesutvalet at 
denne er i tråd med Nasjonalt kvalitetsrammeverk for karriererettleiing. Føremålet med 
Karriererettleiinga er å setja deltakare i stand til å gjera kvalifiserte karriereval. Fylkesutvalet finn det 
problematisk at karriererettleiinga, slik det går fram av høyringsnotatet, skal gje eit tilråding om arbeid 
eller utdanning for den einskilde. 
 
2. Når det gjeld §12 om karriererettleiing vil Vestland fylkeskommune stilla spørsmål ved om dei 
økonomiske konsekvensane av endringane er godt nok utgreidd. 
 
3. Fylkeskommunen er positiv til at sluttmål skal gje deltakar formelle kvalifiseringar, men vil peika på 
utfordringar knytt til tidsavgrensning i §16 om programmet si varigheit. Ein må også sikra at det er 
samsvar mellom lov om integrering og opplæringslova. 
 



4. Vestland fylkeskommune meiner det er uklårt korleis fyrste del av §16 om programmets varighet 
skal tolkast. Dersom det er ungdom som har godkjent vidaregåande opplæring i Norge, er 
introduksjonsprogrammet på tre til seks månader tilstrekkeleg til å bli kvalifisert for høgare utdanning. 
Dersom §16 gjeld deltakarar som ikkje har godkjent vidaregåande opplæring i Norge, vil ei 
tidsavgrensing på tre til seks månader i introduksjonsprogrammet ikkje vere tilstrekkeleg. 
 
5. Vestland fylkeskommune registrerer at lovframlegget skjerpar kravet for å få innvilga norsk 
statsborgarskap, med krav om bestått avsluttande prøve i norsk på B1 eller høgare nivå. Vestland 
fylkeskommunen vil påpeika at eit slikt krav lett vil ekskludera menneske med lita eller inga utdanning 
i opphavslandet frå å få norsk statsborgarskap, og frårår ei slik endring.  
 
6. Vestland fylkeskommune vil peika på at talet på norsktimar til asylsøkjarar vart redusert frå 250 til 
175 i 2016. Av omsyn til inkludering meiner Vestland fylkeskommune at dette timetalet bør aukast. 
 
7. Vestland fylkeskommune vil peika på at det i våre nordisk naboland er lettare for asylsøkjarar å få 
mellombels arbeidstillatelse enn det er i Noreg. Vestland fylkeskommune meiner at dette også bør 
verta enklare i Noreg, noko som ikkje er drøfta i departementet sitt høyringsnotat. Ei slik ordning vil 
motverka passivitet på mottak, som er skadeleg, eit hinder for integrering og å sløsa med ressursar. 

 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davies (A) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag fekk 2 røyster (FRP, PP) og fall.  
Strømmen sitt forslag første avsnitt fekk 13 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (PP, FRP). 
Strømmen sitt forslag punkt 1-4 fekk 13 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (PP, FRP). 
Strømmen sitt forslag punkt 5 fekk 11 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, FNB, R) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 4 røyster (PP, H, FRP). 
Strømmen sitt forslag punkt 6-7 fekk 13 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (PP, FRP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommune er positive til at det kjem ny lov om integrering, med eit heilskapleg og langsiktig 
fokus på fleire felt. Fylkesutvalet er positive til at fylkeskommunen får fleire lovfesta oppgåver innan 
integreringsfeltet, men understrekar viktigheita av det også vert overført tilstrekkeleg med midlar til å oppfylla 
desse oppgåvene på ein god måte. Fylkeskommunen vil samstundes knytta nokre kommentarar til følgjande 
område: 
 
1. Når det gjeld §5 om fylkeskommunen sitt ansvar ynskjer Vestland fylkeskommune primært at 
fylkeskommunen også får rolla med å anmode. Når det gjeld karriererettleiing føreset fylkesutvalet at denne er 
i tråd med Nasjonalt kvalitetsrammeverk for karriererettleiing. Føremålet med Karriererettleiinga er å setja 
deltakare i stand til å gjera kvalifiserte karriereval. Fylkesutvalet finn det problematisk at karriererettleiinga, slik 
det går fram av høyringsnotatet, skal gje eit tilråding om arbeid eller utdanning for den einskilde. 
 
2. Når det gjeld §12 om karriererettleiing vil Vestland fylkeskommune stilla spørsmål ved om dei økonomiske 
konsekvensane av endringane er godt nok utgreidd. 
 
3. Fylkeskommunen er positiv til at sluttmål skal gje deltakar formelle kvalifiseringar, men vil peika på 
utfordringar knytt til tidsavgrensning i §16 om programmet si varigheit. Ein må også sikra at det er samsvar 
mellom lov om integrering og opplæringslova. 
 
4. Vestland fylkeskommune meiner det er uklårt korleis fyrste del av §16 om programmets varighet skal 
tolkast. Dersom det er ungdom som har godkjent vidaregåande opplæring i Norge, er 
introduksjonsprogrammet på tre til seks månader tilstrekkeleg til å bli kvalifisert for høgare utdanning. Dersom 
§16 gjeld deltakarar som ikkje har godkjent vidaregåande opplæring i Norge, vil ei tidsavgrensing på tre til 
seks månader i introduksjonsprogrammet ikkje vere tilstrekkeleg. 
 



5. Vestland fylkeskommune registrerer at lovframlegget skjerpar kravet for å få innvilga norsk 
statsborgarskap, med krav om bestått avsluttande prøve i norsk på B1 eller høgare nivå. Vestland 
fylkeskommunen vil påpeika at eit slikt krav lett vil ekskludera menneske med lita eller inga utdanning i 
opphavslandet frå å få norsk statsborgarskap, og frårår ei slik endring.  
 
6. Vestland fylkeskommune vil peika på at talet på norsktimar til asylsøkjarar vart redusert frå 250 til 175 i 
2016. Av omsyn til inkludering meiner Vestland fylkeskommune at dette timetalet bør aukast. 
 
7. Vestland fylkeskommune vil peika på at det i våre nordisk naboland er lettare for asylsøkjarar å få 
mellombels arbeidstillatelse enn det er i Noreg. Vestland fylkeskommune meiner at dette også bør verta 
enklare i Noreg, noko som ikkje er drøfta i departementet sitt høyringsnotat. Ei slik ordning vil motverka 
passivitet på mottak, som er skadeleg, eit hinder for integrering og å sløsa med ressursar. 
 


